План-конспект  урока английского языка в 6классе по теме:    «Рождество в Британии».
                                  Пояснительная записка
       Урок составлен в соответствии с календарно-тематическим планированием уроков в 6 классе.
       За основу взят УМК под редакцией  Афанасьевой О.В., Михеевой И.В..2014г., издательство «Дрофа», рекомендованный Министерством образования РФ.
     Урок разработан учителем английского языка Дудченко Т. Ю.
Урок английского языка в 6 классе по теме: «Рождество в  Британии».
            Christmas in Britain.

Цель урока: ознакомление учащихся с традициями празднования Рождества в Британии.
Задачи урока: 
1.углубление и расширение знаний по теме;
2.совершенствование умений и навыков практического владения английским языком по данной теме по всем видам речевой деятельности: аудированию, говорению, чтению и письму;
3.повышение интереса к изучению иностранного языка.
Оснащение урока: УМК О.В.Афанасьева, И.В.Михеева для 6 класса, компьютер, изображение рождественской ёлки для команд, картонные ёлочные игрушки. 
                                      План урока
1. Организационный момент. 

2. Фонетическая разминка. 

3. Речевая разминка. Беседа о праздновании Рождества «Christmas». 

4. Работа с учебником. Чтение и выполнение заданий. 

5. Музыкальная пауза. 

6. Развитие навыков аудирования. 

7. Развитие навыков диалогической речи. 

8. Подведение итогов.
                           Ход урока.
1. Организационный момент.
Teacher: Good morning, pupils! I`m glad to see you.
Pupils: Good morning, dear teacher! We are glad to see you too.
Teacher: Thank you, sit down. Who is on duty today?
Pupil 1: I`m on duty today. 
Teacher: What date is it today?
Pupil 1: Today is…
Teacher: Who is absent?
Pupil 1: Nobody is absent.
2.Фонетическая разминка.
Teacher: Now Russian tourists come to Great Britain on winter holiday, every year. Some pupils from Russia have their English practice there. What do you know about famous holiday like Christmas? 
 Речевой материал:  card, celebrate, gift, hug, midnight, shout, strike, wish, be fond of something, Christmas, decorate, each, religious, treat, wait, believe, greet, greeting(s), hang, money, prepare, quiet, real, special.
3.Речевая разминка. Беседа о праздновании Рождества. «Christmas».
Do you like holidays?
Do you like to get presents?
Do you like to make presents?
Do you like holiday atmosphere?
4. Работа с учебником.
          А) Чтение текста и выполнение задания к тексту (упр.5 стр.130 ч.1 6 класс).
          Б) Монологическое высказывание по прочитанному.
Teacher: What did you learn about the Christmas in Britain?
Pupil 1: Christmas is an important & very special religious holiday in Britain.
Pupil 2: People in Britain and many other countries celebrate this festival on the 25th of December.
Pupil 3: Christmas is a day when Jesus Christ was born.
Pupil 4: People decorate their homes and Christmas trees with bells, Christmas stockings, toys and lights.
Pupils 5: Children often write letters to Father Christmas or Santa with their wishes. 
5.Музыкальная пауза (аудиозапись). Песня « Jingle Bells».
                            Jingle bells, jingle bells,
                            Jingle all the way!
                                 Oh, what fun it is to ride
                                 In a one-horse open sleigh. (repeat)
                            Dashing through the snow
                            On a one-horse open sleigh,
                                 Over the fields we go,
                                 Laughing all the way

                                 Bells on bobtail ring,

                                 Making spirits bright,

                                 What fun it is to ride and sing

                                 A sleighing song tonight. 
6. Развитие навыков аудирования.
Teacher: Listen to the text and complete the sentences.
        My name is Mary and Christmas is my favorite holiday. I like choosing gifts for my family. I always decorate a Christmas tree with toys and lights and prepare a lot of tasty food. I’m really fond of Christmas because I usually invite my family and we have a wonderful time together.
         Last December my grandmother told me that she couldn’t come to my place at Christmas. She wasn’t feeling well. Granny lives a quiet life in the country. All her children and grandchildren live far away from her in the city. So I decided to visit her on Christmas Eve. I bought a small Christmas tree and some Christmas presents for granny.

          I rang at her door at six o’clock. Granny greeted me with kiss. I could see that she was very happy. We hugged each other. I decorated the tree and granny’s living room. My granny made tea and we both drank it with Christmas cake. I believe last year my granny really enjoyed her Christmas.

       Текст слушается один раз, затем ученики выполняют задание по учебнику. 
7. Развитие навыков диалогической речи. Учащиеся делятся на группы. 
Teacher: Let`s work in groups. 
1. Sonia: Hello. Could you give us some information about Christmas? When is Xmas celebrated in UK?  When is it celebrated in Russia?
1st group: preparing their answers and give them to Sonia.

2nd group: doing the same.

  Соня прикрепляет картонные ёлочные игрушки к ёлке той команды, которая ответила правильно.
2. Sonia: How do the British decorate their houses and home?
1st group: preparing their answers and give them to Sonia.

2nd group: doing the same.

Соня выбирают ту команду, которая дала больше примеров и прикрепляет к ёлке игрушку.
3. Sonia: Where do the British put their presents at Christmas?

1st group: preparing their answers and give them to Sonia.

2nd group: doing the same.

Соня выбирает команду, которая дала больше правильных ответов и объявляет победителя. 
4. Sonia: The winner is …

8.Подведение итогов.
Teacher: You have done that very well. At home you must learn all the new words by heart. Today you have got some marks for your answers. The lesson is over. Thank you. Good-bye.
     Список используемой литературы: 
1. Учебник «Rainbow English» для 6 класса, О.В. Афанасьева, И.В. Михеева, К.М. Баранова; издательство «Дрофа», 2014 

2. Книга для учителя для 6 класса, О.В. Афанасьева, И.В. Михеева, К.М. Баранова; издательство «Дрофа», 2015
3. Собственные разработки.
